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REVISTA PRESEI 
 

 Liderul sindicatului de la Metrorex trage un semnal de alarmă: Din ianuarie, s-au defectat 39 de metrouri 
româneşti vechi de 40 de ani şi 42 CAF-uri noi 
Liderul sindicatului de la Metrorex, Ion Rădoi, a declarat, joi, într-o conferinţă de presă, că din ianuarie şi pînă în 
prezent au fost înregistrate 42 de defecţiuni cu noile trenuri CAF şi 39 de defecţiuni cu cele 14 trenuri IVA, 
româneşti, vechi de 40 de ani. 
„Avem o situaţie ciudată care se întâmplă azi la metrou, cu trenurile care sunt de trei tipuri: trenurile IVA, sau 
Astra Arad, şi care încă mai circulă, după 40 de ani, trenurile Bombardier şi trenuirle CAF – cele cu care avem mari 
probleme în ultima perioadă. De la 1 ianuarie şi până acum, acele trenuri care circulă de 40 de ani, trenuri 
româneşti, au înregistrat 39 de defecţiuni, iar trenurile CAF, 42 de defecţiuni”, a declarat, joi, Ion Rădoi, liderul 
sindicatului de la Metrorex. 
Potrivit acestuia, pe Magistrala 2, Pipera – Berceni, sunt 26 de trenuri, dintre care 24 CAF. 
„Am înregistrat cele mai multe defecţiuni şi evenimente cu aceste trenuri (CAF – n.r.), vă amintiţi de evenimentul 
provocat de ruperea acelei bielete la Pipera. Am avut probleme cu ele la Berceni, am avut probeleme cu ele din 
punct de vedere tehnic, nu mai spun de softul care a pus trenul pe pereţi”, a mai declarat Rădoi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a adoptat OUG pe Codul administrativ. Noi obligaţii pentru preşedinte legat de numirea unui 
ministru 
Guvernul a adoptat, marţi, OUG pentru modificarea Codului administrativ. Ministrul Dezvoltării, Daniel Suciu, a 
anunţat care sunt prevederile, printre acestea numărându-se şi obligaţia preşedintelui de a se pronunţa în termen 
de zece zile cu privire la numirea unui membru al Executivului. 
„Prin Codul administrativ stabilim proceduri şi termene pentru numirea în funcţia de membru al Guvernului în caz 
de remaniere guvernamentală sau de vacantare a postului. Refuzul numirii de către preşedinte poate avea loc o 
singură dată. Termenul primului-ministru pentru propunere este de cinci zile, iar termenul de răspuns al 
preşedintelui este de zece zile. Legislaţia actuală nu prevede niciun termen şi stăm fără să răspundă cineva de 
nerespectarea unui termen care nu există. Nu cred că deranjează pe absolut nimeni. Este o regulă care va trebui 
să fie respectat”, a declarat Daniel Suciu, la finalul şedinţei de Guvern. 
O altă modificare se referă la validarea mandatelor consilierilor locali prin hotărârea instanţei, nu a comisiei de 
validare, cum se procedează în prezent. 
„Reglementări proceduri pentru validarea mandatelor consilierilor locali aleşi prin hotărârea instanţei, nu prin 
hotărârea unei comisii de validare. Cum să valideze un mandat de ales local un consilier sau un ales local care nici 
măcar el însuşi nu este validat. Se întâmplă de multe ori ca o grupare de consilier să nu voteze un alt consilier 
tocmai pentru a împiedica ulterior alegerea unui viceprimar şi intrăm în logica partizanatului. Prin actualul cod 
acest lucru este rezolvat”, a afirmat Suciu. 
Minstrul Dezvoltării a vorbit şi despre obligaţiile aleşilor locali. 
„Un subiect care a fost interpretat în fel şi chip. Aleşii locali vor răspunde exclusiv pentru aprecierea necesităţii şi 
oportunitatea actelor administrative. Acest lucru nu înseamnă că nu răspund pentru legalitate. Pot înţelege 
poziţia sindicatelor din administraţie, pot înţelege până la un anumit punct ipoteza conform căreia orice nobil 
pune un funcţionar public să facă o ilegalitate şi doar funcţionarul public răspunde. Acest lucru este fals. 
Niciodată, niciun ales local nu trebuie să oblige un funcţionar public să încalce legea. Însă există funcţionari care 
refuză să semneze un act administrativ deşi ştiu că acest lucru este perfect legal. Dacă ne dorim ca fiecare să aibă 
responsabilitatea funcţiei sale, acest lucru trebuie să se întâmple şi în administraţia publică locală. Despre 
schimbarea modalităţii de adoptare a unor anumite acte normative, respectiv hotărârile consiliului local sau 
judeţean care se vor adopta cu majoritate absolută, respectiv jumătate plus unul din numărul consilierilor în 
funcţie. Singura excepţie va fi cea de înstrăinare a bunurilor imobile care rămân în continuare cu două treimi din 
numprul consilierilor în funcţie”, a mai spus Suciu. 
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„Un subiect pe care îl consider de mare importanţă. Orice comunitate care vrea să îşi ateste azi domeniul public 
trebuie să trimită la minister, la o direcţie care astăzi are şase funcţionari, din care doi sunt în concedii, să rezolve 
miile de dosare de atestare a domeniului public. Nerezolvarea acestei probleme ne-a împiedicat în derularea 
foarte multor proiecte de finanţare europeană. Prin codul administrativ acest lucru se face prin hotărâre de 
Consiliu local sau judeţean, şi nu prin hotărârile de guvern. 
Tot prin Codul administrativ redevenţele obţinute prin concesionare din activităţi de exploatare a resurselor la 
suprafaţă se constituie venit la bugetul local. 40 la nivelul bugetului local al judeţului pe pe teritoriul asupra căruia 
există activităţi de exploatare şi 40% la bugetul local al comunei, oraşului sau municipiului şi 20% la bugetul de 
stat. Trebuie să beneficieze şi autorităţile locale de bogăţiile subsolului, nu doar Guvernul României”, potrivit lui 
Daniel Suciu. 
Iohannis: Adoptarea Codului administrativ prin OUG, un grav atentat la adresa sistemului administrativ/ Suciu: 
Preşedintele e încă în campanie 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat că, prin adoptarea de către Executiv a ordonanţei de urgenţă privind 
Codului administrativ, PSD demonstrează „cu toată tăria că sfidarea românilor este prioritatea zero a acestei 
guvernări”. 
Şeful statului mai spune că adoptarea Codului administrativ prin ordonanţă de urgenţă este „un grav atentat la 
adresa întregului sistem administrativ din România”, potrivit unui comunicat de presă am Administraţiei 
Prezidenţiale remis, marţi, MEDIAFAX. 
„PSD vrea să demonstreze cu toată tăria că sfidarea românilor este prioritatea zero a acestei guvernări. În urma 
adoptării de către Guvern a Codului Administrativ prin Ordonanţă de Urgenţă, Preşedintele României, domnul 
Klaus Iohannis, atrage atenţia că după doi ani în care a încercat prin toate mijloacele să îngenuncheze Justiţia de 
dragul unor corupţi, PSD vrea acum să distrugă Administraţia de dragul baronilor locali. Este extrem de grav că o 
lege esenţială precum Codul Administrativ, care înglobează sute de reglementări, cuprinse în prezent în mai multe 
acte normative, şi care reprezintă practic baza legală a administraţiei publice din România, a fost adoptată de 
către Guvern prin Ordonanţă de Urgenţă. OUG este un instrument prevăzut în Constituţie în mod explicit doar 
pentru situaţii extraordinare, a căror reglementare nu poate fi amânată”, a transmis Klaus Iohannis. 
Preşedintele Iohannis avertizează Guvernul că acest instrument nu mai poate fi folosit în continuare excesiv, în 
condiţiile în care cetăţenii s-au exprimat atât de clar pe 26 mai pentru nevoia de transparenţă şi predictibilitate în 
legiferare. 
„Arhitectura de funcţionare a întregii administraţiei publice din România va fi dramatic alterată prin acest Cod 
Administrativ. Nu există niciun argument şi nicio justificare pentru adoptarea acestei Ordonanţe, care reprezintă 
un atentat la adresa întregului sistem administrativ”, spune şeful statului. 
Preşedintele României consideră că dezbaterea Codului administrativ, de altfel absolut necesară, trebuie făcută 
de către Parlament, transparent şi în urma unui amplu dialog social. 
„Un act de o asemenea amploare şi cu un asemenea impact este obligatoriu să fie elaborat de către unica 
autoritate legiuitoare a ţării şi nu de către Guvern, care, prin OUG, face un grav exces de putere, forţând limitele 
Constituţiei. Credibilitatea şi buna-credinţă ale PSD de a face singuri reforme, indiferent de domeniu, sunt nule, 
iar intervenţiile catastrofale ale PSD în legislaţia penală şi fiscală sunt cele mai edificatoare exemple”, potrivit 
sursei citat. 
Klaus Iohannis mai evidenţiază că, după modificarea prin ordonanţă de urgenţă a legislaţiei în privinţa alegerii 
preşedinţilor de consilii judeţene, adoptarea Codului Administrativ prin OUG arată un plan mult mai amplu al PSD 
de a conserva puterea şi de a-şi servi baronii. PSD nu se poate schimba, iar lecţia votului din 26 mai este una pe 
care acest partid este incapabil să o înţeleagă. 
Suciu, după afirmaţiile lui Iohannis pe Codul administrativ: Preşedintele e încă în campanie 
Ministrul Dezvoltării, Daniel Suciu, a declarat, marţi, după ce Klaus Iohannis a criticat adoptarea OUG pe Codul 
administrativ de către Guvern, că preşedintele României este încă în campanie electorală. El a amintit că din 
comisia pentru elaborarea Codului administrativ au făcut parte şi liberali. 
„Nu mai reţin exact cum o cheamă pe doamna preşedinte a Consiliului Judeţean Sibiu sau preşedinţii de Consilii 
Judeţene din PNL. E o marotă care ştiam că aşa se va întâmpla. Va fi folosit doar pentru că domnul preşedinte este 
în continuare în campanie electorală. Am rugămintea la domnia sa şi la toţi cei care vorbesc dar doar din punctul 
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de vedere al unui interes politic, să citească cu mare atenţie actul normativ. Am impresia că uneori trăim în 
realităţi paralele. Nu există judeţ în care am fost să nu invit toţi primarii la discuţii cu privire la Codul administrativ. 
Parlamentari din PNL au făcut parte din comisia care a elaborat acest cod, care este peste 95% exact codul 
administrativ care a ieşit din Parlament. Nu politizează nimic. Prefectul rămâne înalt funcţionar public exact cum 
este în legislaţia actuală. Şefii instituţiilor deconcentrate nu sunt asimilaţi managerilor publici şi nu este politizată 
funcţia de şef al Instituţiei deconcentrată”, a declarat Daniel Suciu. 
Ministrul Dezvoltării a afirmat că CCR nu a respins ultimele modificări ale Codului administrativ, ci doar 
modalitatea prin care au fost adoptate. 
„Cât despre discuţia cu baronii cei care au cerut acest act normativ, înseamnă că toţi aleşii locali sunt nişte baroni 
şi nu ar trebui să adoptăm acest act normativ pentru că domnul preşedinte nu este de acord. Domnul preşedinte 
a mai atacat acest act normativ la CCR şi vreau să punctez că CCR nu a respins prevederile Codului administrativ, ci 
modalitatea tehnică de elaborare, anume adoptarea unor amendamente la Cameră şi nu la Senat şi pentru că nu 
era solicitat avizul CES”, a adăugat Suciu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ordonanţa de Urgenţă pentru operarea sistemului RO-ALERT, adoptată de Guvern 
OUG privind operarea sistemului Ro-Alert a fost votată, marţi, de Guvern, actul normativ reglementând rolurile şi 
responsabilităţile instituţiilor publice, dar şi obligaţiile furnizorilor privaţi de reţele publice privind transmiterea 
mesajelor către populaţie. 
„Prin adoptarea acestei măsuri legislative, se reglementează rolurile şi responsabilităţile instituţiilor publice, 
precum şi obligaţiile furnizorilor privaţi de reţele publice de comunicaţii electronice în funcţionarea Sistemului RO-
ALERT, în mod similar celor asumate prin documentul de colaborare care a permis funcţionarea până în prezent a 
Sistemului. Mesajele de avertizare către populaţie vor fi transmise în baza informaţiilor recepţionate de IGSU de la 
autorităţile şi instituţiile publice care monitorizează tipuri de risc şi prin intermediul Sistemului Naţional Unic 
pentru Apeluri de Urgenţă”, se arată într-un comunicat de presă al Ministerului de Interne. 
Astfel, IGSU va elabora o procedură operaţională privind stabilirea tipurilor de risc, a nivelului de gravitate şi a 
structurilor responsabile pentru verificarea atingerii sau depăşirii nivelului de gravitate al evenimentului 
prognozat ori produs, pentru care este necesară avertizarea populaţiei. 
Procedura va fi aprobată prin hotărâre a Comitetului Naţional pentru Situaţii Speciale de Urgenţă, cu avizul 
Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă, mai explică MAI. 
„Serviciul de Telecomunicaţii Speciale este responsabil de implementarea măsurilor tehnice necesare pentru buna 
funcţionare a Sistemului RO-ALERT, precum şi a măsurilor tehnice de securitate cibernetică. Mesajele RO-ALERT 
vor fi transmise prin intermediul reţelelor publice mobile de comunicaţii electronice către telefoanele mobile 
conectate la aceste reţele şi aflate în zona vizată de manifestarea situaţiei de urgenţă. Mesajele transmise sunt de 
interes public, gratuite şi conţin recomandări pentru adoptarea unor măsuri de autoprotecţie de către persoanele 
aflate în zona vizată de manifestarea unei situaţii de urgenţă, în funcţie de natura acesteia, fiind prioritare faţă de 
traficul de voce şi date al utilizatorilor. 
Raza de acoperire poate fi întreg teritoriul ţării sau zonal, în funcţie de aria teritorială aflată sub incidenţa acestor 
avertizări”, se mai arată în comunicat. 
Totodată, furnizorii reţelelor publice mobile de comunicaţii electronice au obligaţia de a asigura distribuirea 
mesajelor, în toate tehnologiile mobile de acces disponibile, indiferent de formă şi conţinut, fără a altera 
conţinutul. Nu se vor percepe tarife sau alte sume de bani, indiferent de titlu, pentru transmiterea mesajelor RO-
ALERT. 
Primirea mesajelor prin RO-ALERT nu presupune introducerea numerelor de telefon într-o bază de date. 
„În termen de un an de la intrarea în vigoare a Ordonanţei de Urgenţă privind operarea Sistemului de avertizare a 
populaţiei în situaţii de urgenţă „RO-ALERT”, pe teritoriul României nu vor mai putea fi comercializate telefoane 
mobile, care nu au activată posibilitatea recepţionării mesajelor RO-ALERT în toate reţelele publice mobile de 
comunicaţii electronice”, mai precizează MAI. 
Sistemul de avertizare a populaţiei în situaţii de urgenţă „RO-ALERT” a fost implementat la nivelul României prin 
Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 72/2017, care însă nu a stabilit şi condiţiile de operare. 
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Până în prezent, Sistemul a funcţionat în baza unui protocol încheiat între Ministerul Afacerilor Interne prin 
Departamentul pentru Situaţii de Urgenţă şi Inspectoratul General pentru Situaţii de Urgenţă, Serviciul de 
Telecomunicaţii Speciale, Autoritatea Naţională pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii şi patru 
furnizori de reţele publice mobile de comunicaţii electronice din România. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 CCR a VALIDAT referendumul pe justiţie şi a respins contestaţiile/ Iohannis: Decizia Curţii obligă toate forţele 
politice să aplice votul cetăţenilor 
Curtea Constituţională a României a validat, joi, referendumul pe justiţie şi a respins cele cinci contestaţii. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat că decizia Curţii Constituţionale prin care a validat referendumul pe justiţie 
din 26 mai obligă toate forţele politice „să pună de urgenţă în aplicare votul cetăţenilor” 
„Peste 6,5 milioane de români au spus „DA!” la referendumul pe care Preşedintele Klaus Iohannis l-a convocat ca 
urmare a asaltului permanent dus în ultimii ani de PSD şi ALDE împotriva statului de drept. Votul popular masiv 
dat pentru România europeană şi democratică, în care justiţia trebuie să rămână independentă, a fost o sancţiune 
drastică la adresa tuturor încercărilor de a modifica legislaţia penală şi de a-i scăpa pe politicienii corupţi de 
rigorile legii. Totodată, cetăţenii au transmis clar actualei guvernări să renunţe de îndată la practica abuzivă a 
legiferării prin intermediul Ordonanţelor de Urgenţă”, a afirmat Klaus Iohannis, potrivit unui comunicat de presăal 
Administraţiei Prezidenţiale remis, joi, MEDIAFAX. 
Şeful statului a mai atras atenţia că, pe 26 mai, „cetăţenii au respins categoric demagogia şi discursul anti-
european şi anti-justiţie susţinut de PSD-ALDE”, conform sursei citate. 
„Coaliţia de guvernare, care a refuzat să semneze Acordul Politic Naţional pentru consolidarea parcursului 
european al României, trebuie să înceteze să îi mai sfideze pe români, ignorând opţiunile clar exprimate prin vot 
la referendumul validat astăzi de CCR”, a arătat preşedintele României. 
Klaus Iohannis a solicitat Parlamentului să transpună cu celeritate în legislaţie toate prevederile stipulate în 
Acordul Politic Naţional, pe care l-a iniţiat „pentru a fi respectată pe deplin voinţa suverană a cetăţenilor români 
în favoarea statului de drept şi împotriva modificărilor de natură să afecteze independenţa sistemului judiciar, 
exprimată ferm şi fără echivoc la referendum”. 
Contestaţiile au fost respinse deoarece judecătorii Curţii au constat că procedurile de desfăşurare ale 
referendumului au fost corecte, potrivit unor surse ale CCR. De asemenea magistraţii Curţii au validat 
referendumul şi au constatat că acesta este unul consultativ, au adăugat sursele citate. 
Decizia de validare a referendumului şi de respingere a contestaţiilor a fost luată în unanimitate de judecătorii 
Curţii Constituţionale. 
Potrivit legii 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea CCR, „înainte de a fi publicată în Monitorul Oficial, 
hotărârea Curţii Constituţionale este prezentată Camerei Deputaţilor şi Senatului, întrunite în şedinţă comună”. 
La referendumul pe justiţie convocat de preşedintele Klaus Iohannis au fost depuse cinci contestaţii referitoare la 
respectarea procedurii pentru organizarea şi desfăşurarea a referendumului. 
Printr-una dintre contestaţii a fost solicitată anularea decretului 420 din 25 aprilie 2019, semnat de preşedintele 
Klaus Iohannis, pentru organizarea referendumului din 26 mai. Totodată, cererea a fost şi de a infirma rezultatele 
referendumului naţional. 
Potrivit datelor finale centralizate de BEC, la referendumul pe teme de justiţie, din 7.922.591 de participanţi, 
6.459.383 de răspunsuri au fost favorabile întrebării referitoare la interzicerea amnistiei şi graţierii pentru 
infracţiuni de corupţie. De asemenea, la întrebarea privind interzicerea adoptării OUG în domeniul infracţiunilor, 
pedepselor şi al organizării judiciare, 6.477.865 de răspunsuri au fost favorabile. 
La referendumul de pe 26 mai, cetăţenii au fost chemaţi să se pronunţe prin „Da” sau „Nu” cu privire la 
întrebările: 1. „Sunteţi de acord cu interzicerea amnistiei şi graţierii pentru infracţiuni de corupţie?” 2. „Sunteţi de 
acord cu interzicerea adoptării de către Guvern a ordonanţelor de urgenţă în domeniul infracţiunilor, pedepselor 
şi al organizării judiciare şi cu extinderea dreptului de a ataca ordonanţele direct la Curtea Constituţională?”. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CEx al PSD urmează să valideze candidaţii şi modificările majore de la Congresul de sâmbătă 
PSD va valida, vineri în CEx, candidaţii la Congres. Discuţiile ar putea viza modificări la statut, precum numirea 
secretarului general de către preşedintele PSD şi eliminarea consultării prin referendum intern pentru 
desemnarea prezidenţiabilului, au spus surse din partid, pentru MEDIAFAX. 
Şedinţa Comitetului Executiv va începe, vineri la ora 12.00, şi va avea loc la sediul PSD din Băneasa. 
La reuniune, social-democraţii vor valida candidaţii pentru funcţiile de preşedinte, preşedinte executiv şi secretar 
general al partidului, au precizat sursele citate. 
De asemenea, va fi prezentat proiectul politic, va fi făcut buletinul de vot şi vor fi efectuate modificările la statut, 
care urmează să fie votate în Congresul extraordinar de sâmbătă. 
Potrivt surselor MEDIAFAX, un social-democrat va propune în CEx ca secretarul general să nu fie votat la Congres, 
ci să se revină la nominalizarea acestuia de către preşedintele PSD. 
Preşedintele interimar al PSD Viorica Dăncilă va reacţiona în funcţie de cum va fi primită această idee în Comitetul 
Executiv. 
„Dacă înclină balanţa să fie modificare la statut atunci va trece la vot, dacă propunerea va crea prea multă 
rumoare, atunci Dăncilă va spune că nu acceptă”, au explicat sursele citate. 
Sursele menţionate au mai spus ca propunerea să fie făcută de Rodica Nassar sau de Marcel Ciolacu. Cel din urmă 
a mai susţinut ideea ca secretarul general să fie numit de preşedintele partidului şi nu ales, înainte să fie deschisă 
perioada candidaturile. 
„Viorica Dăncilă l-a dorit pe Marius Dunca ca secretar general, însă când şi-a anunţat candidatura şi-a dat seama 
că nu are sprijinul necesar în partid. Rodica Nassar are susţinere mai multă în PSD pentru funcţia de secretar 
general”, au afirmat, pentru MEDIAFAX, surse din PSD. 
O altă propunere de modificare a statutului ce ar putea fi discutată ar fi cea referitoare la desemnarea 
candidatului la prezidenţiale, în sensul eliminării prevederii unei consultări printr-un referendum intern, iar 
prezidenţialului să fie ales tot într-un Congres, care va avea loc peste trei săptămâni, maxim o lună. 
Totodată, statutul va fi modificat în sensul revenirii la alegerea funcţiilor de conducere ale PSD prin delegaţi. 
Tot ceea ce va fi decis vineri în CEx va fi validat şi la Congresul de sâmbătă, au mai declarat sursele menţionate. 
Cât despre Congresul propriu-zis, reuniunea începe la ora 11.00, la Sala Palatului. În prima parte vor fi prezentate 
proiectul politic, programul de guvernare şi modificările la statut şi ulterior fiecare candidat va vorbi 10 minute. Pe 
urmă va începe votul delegaţilor. 
Proiectele şi statutul vor fi validate prin vot deschis, prin ridicarea mâinii, iar candidaţii pentru cele trei funcţii de 
conducere vor fi aleşi prin vot secret, pe buletine de vot, au explicat surse din PSD. 
Un alt subiect care ar putea fi abordat, vineri, în CEx, este cel legat de modul în care vor fi făcută alegerea 
preşedintelui, preşedintelui executiv şi a secretarului general. Surse din partid au spus, pentru MEDIAFAX, că 
ideea susţinută de unii dintre social-democraţi ar fi alegerea prin 50% plus unu din numărul total al delegaţilor 
care votează la reuniunea de sâmbătă a formaţiunii. 
În cazul în care niciun candidat nu va obţine acest scor, atunci primii doi social-democraţi clasaţi ar intra în turul al 
doilea şi vor fi iar votaţi de către delegaţi la Congres. În statutul PSD nu este specificat câte voturi trebuie să 
întrunească un candidat şi în aceste condiţii procedura de vot la Congres va fi discutată şi aprobată în CEx. 
Pentru funcţia de preşedinte al PSD candidează Viorica Dăncilă, Liviu Pleşoianu, Şerban Nicolae şi Cătălin Stoichiţă. 
Potrivit surselor MEDIAFAX, Viorica Dăncilă îi mai are contracandidaţi pe Ecaterina Andronescu şi Răzvan Ilie 
Rotaru. 
Candidaţii pentru poziţia de preşedinte executiv al partidului sunt Daniel Suciu, Daniel Florea, Eugen Teodorovici. 
Şi Sorin Bota s-ar fi înscris pentru a deveni numărul doi în partid, au explicat surse din PSD. 
În competiţia pentru funcţia de secretar general al PSD s-au înscris Marius Dunca, Codrin Ştefănescu, Gabriel 
Petrea, Mihai Fifore, Felix Stroe şi Rodica Nassar. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Viorica Dăncilă, la reuniunea liderilor PES: Pentru mine este extrem de importantă reluarea dialogul 
Viorica Dăncilă, preşedintele interimar al PSD şi premier, a participat joi, la reuniunea liderilor Partidului 
Socialiştilor Europeni, unde a transmis că este extrem de importantă reluarea dialogului şi "consolidarea relaţiei 
cu prietenii şi partenerii din marea noastră familie europeană". 
 “Mă bucur să revin alături de marea familie a socialiştilor şi democraţilor europeni. Pentru mine şi colegii mei din 
Partidul Social Democrat este extrem de importantă reluarea dialogului şi consolidarea relaţiei cu prietenii şi 
partenerii din marea noastră familie europeană. Împreună suntem mai puternici, iar partidul pe care îl conduc 
este determinat să întărească relaţia cu familia social democrată europeană şi să participe activ în luarea celor 
mai bune decizii pentru toţi cetăţenii europeni”, a afirmat preşedintele interimar al PSD, Viorica Dăncilă, potrivit 
unui comunicat remis MEDIAFAX. 
Sursa citată menţionează că liderii PES au apreciat atitudinea proeuropeană a preşedintelui interimar al PSD, 
Viorica Dăncilă, precum şi schimbarea abordării politice a noii conduceri a Partidului Social Democrat. 
"De asemenea, au fost transmise aprecieri pentru rezultatele foarte bune obţinute de România în exercitarea 
mandatului Preşedinţiei rotative a Consiliului Uniunii Europene", se arată în comunicatul de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Barna si Ciolos lanseaza "Romania Unita" - Cum isi propun USR si PLUS sa scoata Romania din zodia PSD 
USR si PLUS lanseaza proiectul "Romania Unita", un acord de colaborare pentru pregatirea unei guvernari 
responsabile pentru Romania in 2020. 
"Aceasta scrisoare deschisa este o invitatie la un dialog politic responsabil pentru a gasi solutii corecte in urma 
actului de guvernare esuat al actualei majoritati parlamentare si pentru pregatirea unei alternative viabile de 
guvernare in 2020. 
Noi, cei care am format Alianta 2020 USR PLUS, ne-am angajat in negocieri politice serioase, pentru consolidarea 
unui proiect politic care sa aiba un fond temeinic, reguli de functionare clare, cu procese cat mai deschise pentru 
desemnarea celor mai buni candidati pentru cetatenii Romaniei si pentru Romania. 
Dar consideram ca este in egala masura important ca fortele de buna credinta din societate - politice, academice 
si societatea civila - sa se alature unui astfel de proiect astfel incat sa ne asiguram ca oferim electoratului cea mai 
buna optiune", transmit Dan Barna, presedintele USR, si Dacian Ciolos, liderul PLUS, intr-o scrisoare deschisa. 
Cei doi sustin ca necesitatea adunarii tuturor actorilor responsabili in jurul unui Proiect pentru Romania este 
confirmata si de rezultatele din 26 mai, dar si de rezultatele tuturor studiilor realizate pana acum. 
"Fara dubiu, trebuie pregatita din timp o guvernare legitima si puternica pentru 2020. O guvernare legitimata prin 
alegeri in care niciun roman sa nu mai poata fi oprit sa voteze, capabila sa ofere solutiile politice corecte si sa 
depaseasca orgolii de partid sau personale care ar putea impiedica buna ei functionare", puncteaza ei. 
Cei doi mentioneaza ca este datoria lor politica si morala sa ofere electoratului o optiune politica responsabila, 
capabila sa satisfaca necesitatile societatii in momentul actual. 
"Romania se afla in fata unui ciclu electoral special: dupa alegerile prezidentiale, locale si parlamentare din 2019-
2020, tara noastra va beneficia de doua intervale electorale neintrerupte de alegeri decat o singura data, in 2024. 
Asta poate aduce opt ani de stabilitate si dezvoltare, nealterati de lupte politice, nici de dezbinare in societate, in 
jurul unei majoritati solide si al unui guvern competent. 
Pentru a valorifica aceasta sansa, Romania are nevoie de o forta politica democratica si proeuropeana capabila sa 
produca o schimbare profunda, cu accent pe dezvoltarea economica si pe oferirea sansei la bunastare durabila 
tuturor cetatenilor sai. 
In consecinta, ne propunem sa actionam ca forte politice care pun acest context politic mai presus de interesul 
personal sau al unui partid. Vrem sa oferim societatii romanesti o alternativa politica interesata de o guvernare 
competenta pe termen lung, cu impact asupra viitorului Romaniei", mai spun ei. 
Barna si Ciolos adauga ca votul din 26 mai reprezinta un transfer de incredere si un barometru pentru ceea ce 
gandesc cetatenii Romaniei si ca au demonstrat ca pot construi o alianta politica functionala, iar Alianta 2020 USR 
PLUS a trecut un test important in fata societatii, inclusiv in fata propriilor membri si sustinatori. 
"Aceasta experienta ne face sa credem ca este momentul propice pentru un proiect solid si dedicat societatii 
romanesti", au mentionat cei doi. 
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In aceste conditii, USR si PLUS au cateva propuneri de politici publice, printre care: 
- Reforma constitutionala, care sa puna accent pe depolitizarea institutiilor care au menirea sa asigure echilibrul si 
democratia statului roman si transformarea initiativei "Fara Penali" in text constitutional; 
- Repararea tuturor pagubelor create de actuala majoritate parlamentara sistemului de justitie si aducerea 
acestuia la standarde europene; 
- Reforma electorala, cu introducerea alegerilor in doua tururi de scrutin la nivel local; 
- Diminuarea cheltuielilor bugetare ineficiente din administratie, eliminarea pensiilor speciale, reformarea cu 
prioritate a mecanismului PNDL, a ANAF si CNAIR; 
- Impozitarea corecta a muncii, cu accent pe cresterea productivitatii si incurajarea antreprenoriatului, astfel incat 
cei care muncesc sa se bucure de rezultatele muncii lor in loc sa acopere gaurile bugetelor create din 
incompetenta administrativa si politica; 
- Absorbtia fondurilor europene la maximumul potentialului Romaniei si considerarea lor ca sursa-cheie de 
finantare a marilor proiecte ale tarii noastre, integrate intr-un buget national unic, transparent si cu rigori de 
cheltuire stricte; 
- Modernizarea si inzestrarea Armatei Romane in conformitate cu angajamentele asumate/rezultate din calitatea 
de membru al NATO; 
- Politici publice dedicate eradicarii saraciei cu care se confrunta multe zone din Romania si multe categorii 
sociale, punandu-se un accent special pe crearea de locuri de munca si reducerea taxelor pe munca; 
- Politici publice pentru amenajarea teritoriului, in vederea cresterii calitatii si sustenabilitatii mediului construit, 
in linie cu obiectivele asumate de comunitatea europeana; 
- Revizuirea imunitatii parlamentare si ministeriale in forma actuala, care le permite parlamentarilor si membrilor 
guvernului suspectati pentru fapte de coruptie sa evite tragerea la raspundere penala in conditii similare oricaror 
alti cetateni. 
– Reforma procedurilor parlamentare, astfel încât să se asigure calitatea legislației, transparența și libertatea 
dezbaterilor, seriozitatea audierilor, dialogul constructiv cu opoziția, pentru consolidarea statutului parlamentului. 
Forma finală a acestui acord este subiect de negociere între partidele din opoziție și alți actori relevanți din 
societate care doresc să se alăture proiectului România Unită, pentru ca, în final, documentul să devină programul 
de guvernare pe care îl vom propune cetățenilor români. Acest program va fi instrumentul prin care vom fi 
judecați de către electorat în ceea ce privește performanța noastră politică. 
Pe această cale, facem un apel la membrii societății civile, ai rețelelor profesionale și la simplii membri de partid 
să se implice în elaborarea acestor politici publice prin participarea la dezbaterile care vor fi organizate în 
perioada următoare și la crearea unor mecanisme funcționale prin care opiniile structurate să devină parte a 
proiectului politic comun. 
Să nu uităm niciodată că un guvern și un parlament constituite ca urmare a alegerilor democratice nu aparțin unui 
grup de interes sau unui partid. Guvernul și parlamentul sunt răspunzătoare de soarta tuturor cetățenilor 
României, de a fiecăruia în parte, indiferent de opțiunile politice de moment. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Comisia de cod electoral: Înregistrarea alegătorilor pe listele suplimentare se va face în sistem electronic/ Ce 
alte modificări vor fi aduse legislaţiei 
Comisia specială pentru modificarea legislaţiei electorale a decis, joi, că procesul de înregistrare a alegătorilor pe 
listele suplimentare se va face în sistem electronic, a transmis prim-vicepreşedintele PNL Raluca Turcan. 
Parlamentul va dezbate şi vota proiectul legislativ săptămâna viitoare.stem 
Potrivit anunţului făcut de liberal, Comisia de cod electoral a fost de acord cu următoarele aspecte: 
„ Extinderea votului prin corespondenţă şi la alegerile prezidenţiale; Vot în zilele de vineri, sâmbătă şi duminică; 
Multiplicarea numărului de secţii de votare prin introducerea posibilităţii de creştere a numărului secţiilor de 
votare în localităţile din străinătate în care au votat minim 100 de cetăţeni români; Debirocratizarea procesului de 
înregistrare a alegătorilor pe listele suplimentare. Înregistrarea se va face în sistem electronic, ceea ce va reduce 
semnificativ timpul de aşteptare în vederea exercitării votului”, mai transmite Racula Turcan, într-un comunicat 
de presă remis MEDIAFAX. 
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Liberalul precizează că au fost preluate peopunerile PNL pentru întărirea dreptului la vot al românilor, în acord cu 
principiile enunţate de preşedintele Klaus Iohannis. 
„De asemenea, a fost preluată propunerea PNL ca în situaţia în care sunt români care nu şi-au putut exercita 
dreptul de vot până la ora 21.00 să fie prelungit programul până la exercitarea votului, sub condiţia ca electorul să 
fi fost prezent la rând la ora 21.00 (acest fapt va fi atestat prin prezentarea bonului de ordine primit la ora 21.00 
de la reprezentantul Biroului secţiei de votare)”, a mai transmis Turcan. 
Astfel, Parlamentul va dezbate şi vota actul normativ în materie electorală, în sesiunea extraordinară de 
săptămâna viitoare. 
inistrul Culturii, Valer Daniel Breaz, şi managerul Muzeului "Grigore Antipa" din Bucureşti, Luis Ovidiu Popa, sunt 
aşteptaţi la audieri în Parlament, săptămâna viitoare, pentru a discuta despre situaţia porţiunii de teren din parcul 
instituţiei vizată pentru o nouă construcţie. 
Audierea va avea loc pe 2 iulie, începând cu ora 12.00, în Comisia de cultură a Camerei Deputaţilor, a declarat, joi, 
pentru MEDIAFAX Gigel Ştirbu, preşedintele comisiei. 
Managerul Muzeului Antipa, Luis Ovidiu Popa, a declarat pentru MEDIAFAX că va participa la audierea de marţi. 
De asemenea, contactat de MEDIAFAX, ministrul Culturii şi Identităţii Naţionale a confirmat participarea la 
audiere. 
Muzeul "Grigore Antipa" din Bucureşti a primit, pe 21 iunie, din partea autorităţii finanţatoare, Ministerul Culturii 
şi Identităţii Naţionale, solicitarea de a răspunde unei adrese venite de la Secretariatul General al Guvernului 
privind cedarea a 5.300 de metri pătraţi din parcul instituţiei în vederea realizării unei alte construcţii. 
Anterior primirii acestei adrese, managerul instituţiei, Luis Ovidiu Popa, a fost invitat la sediul Agenţiei Naţionale 
de Cadastru şi Publicitate Imobiliară pentru a semna un plan de dezlipire a terenului pe care Muzeul Antipa îl are 
în administrare, dezlipire pe care nu a solicitat-o, despre care nu fusese informat şi pe care nu o doreşte, potrivit 
unui comunicat remis, luni, MEDIAFAX. 
Conducerea muzeului a înaintat, tot luni, un răspuns către Ministerul Culturii, prin care îşi manifestă opoziţia faţă 
de ideea înstrăinării a 45% din suprafaţa liberă de construcţii a instituţiei. 
Contactat, marţi, de MEDIAFAX, Luis Popa a declarat că, atunci când a primit solicitarea de la Ministerul Culturii, i 
s-a comunicat şi faptul că Institutul pentru Studierea Holocaustului "Elie Wiesel" a solicitat Guvernului să îi cedeze 
această parte din parcul Muzeului Antipa în vederea construirii Muzeului Holocaustului din România. 
Toni Greblă, secretarul general al Guvernului, a declarat, marţi, pentru MEDIAFAX că terenul pe care se află 
Muzeul Antipa din Bucureşti este proprietatea statului, dat în folosinţă gratuită instituţiei, dar "folosinţa poate fi 
retrasă şi atribuită alteia". 
Întrebat care sunt procedurile care vor urma refuzului Muzeului Antipa de a se înstrăina aproape jumătate din 
suprafaţa parcului, Toni Greblă a declarat pentru MEDIAFAX: "Nu a fost luată încă o decizie definitivă. Se doreşte 
şi Guvernul s-a angajat să sprijine Institutul (Elie Wiesel, n.r.), comunitatea evreiască şi Congresul Mondial 
Evreiesc în a realiza la Bucureşti un Muzeu al Holocaustului. Ceea ce cred că mai toată lumea sprijină. Acum 
trebuie identificată o posibilă locaţie unde să fie ridicat sau amenajat un astfel de muzeu. Am încercat două 
variante, pe Consiliul General al Municipiului Bucureşti, nişte clădiri reabilitate în centrul vechi al Bucureştiului, 
dar, din păcate, Consiliul General, din raţiuni numai de el ştiute, a refuzat prin hotărâre atribuirea unuia din acele 
două imobile. În această variantă, Institutul Elie Wiesel a început să caute posibile soluţii de construire. Una din 
variante avută în vedere este şi acel teren de lângă Muzeul Antipa, care e în administrare (a muzeului, n.r.), în 
proprietatea statului". 
"Vom vedea după ce terenul va fi dezmembrat, va rezulta o schiţă a unui posibil amplasament al viitorului muzeu 
şi vom solicita şi alte avize de la Primăria Capitalei, să vedem ce ne zice prin certificatul de urbanism, posibile 
soluţii de încadrare în zonă, dacă se poate încadra în zonă o asemenea construcţie sau nu. În funcţie de această 
decizie, vom vedea ce trebuie făcut pe viitor", a explicat Greblă pentru MEDIAFAX. 
Acesta a subliniat că Guvernul a promis sprijin pentru realizarea Muzeului Holocaustului, iar acest lucru se va face 
după ce se va stabili unde va fi locul cel mai bun şi după ce se vor pronunţa specialiştii. 
În ceea ce priveşte refuzul Muzeului Antipa de a ceda 45% din parcul instituţiei, Greblă a declarat: "Ei sunt în 
situaţia oricărui om, oricărei instituţii când îi iei ceva sau când îi construieşti în vecinătatea lui, întotdeauna o să 
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aibă nemulţumiri. Terenul este proprietatea statului, este dat în folosinţă gratuită Muzeului Antipa. Drept urmare, 
folosinţa poate fi retrasă şi atribuită altei instituţii care are o misiune, tot aşa, muzeistică". 
Întrebat dacă se ia în considerare emiterea unui act normativ prin care să se retragă dreptul de folosinţă Muzeului 
Antipa, Greblă a spus că, din punct de vedere "tehnico-juridic" este posibil acest lucru. 
"Tehnico-juridic, terenul poate fi luat, pentru că este dat în administrare gratuită lor, dar vom lua o asemenea 
decizie numai după ce vom vedea şi sarcinile care vor fi fost impuse prin certificatul de urbanism, alte elemente 
care ţin de oportunitate şi în ce fel de regim de înălţime, ce arhitectură trebuie, cât va afecta Muzeul Antipa sau 
nu îl va afecta", a declarat acesta. 
"Deocamdată suntem în faza în care se face o schiţă pentru a vedea cum va arăta suprafaţa terenului care poate fi 
dezlipită din suprafaţa totală dată în administrare muzeului (Antipa, n.r.). După care, pe schiţa aia, se va vedea ce 
se poate construi, cum, în ce mod şi aşa mai departe", a mai spus Greblă, adăugând că sunt chestiuni tehnice. 
De cealaltă parte, managerul Muzeului Antipa, Luis Popa, a declarat pentru MEDIAFAX că nu consideră că este 
relevant cine cere acest teren şi cu ce scop: "Nu este relevant cine anume îl cere şi pentru ce îl cere. De-a lungul 
timpului, au mai fost tentative pentru diferite alte destinaţii şi, de fiecare dată, discuţia a fost în jurul dezvoltării 
Muzeului Antipa, nu în jurul destinaţiei prevăzute în acel moment. De aceea şi acum tot în sensul acesta este 
argumentaţia". 
Acesta a explicat că este o vorba despre o propunere care "a fost trimisă pe linie ierarhică, către diferite instituţii 
până în final la noi, care suntem administratori, să ne spunem punctul de vedere". 
"L-am făcut cât de bine argumentat am putut, aşteptăm să vedem ce poziţie vor avea, nu au lăsat să întrevadă 
niciun fel de curs al evenimentelor", a mai spus acesta. 
"Proprietar este statul român, prin Ministerul Culturii, şi administrator este Muzeul Antipa şi, în mod normal, ar 
trebui să existe un acord al administratorului pentru orice fel de întâmplări legate de imobil", a declarat Popa. 
"Sper ca, aşa cum de-a lungul timpului au mai fost astfel de tentative, şi acum, în urma explicaţiilor, lucrurile se 
vor linişti, pentru că, probabil, s-a făcut fără să se cunoască situaţia concretă a Muzeului Antipa, ca fiind cel mai 
vechi muzeu, cel mai vechi imobil de aici, din zona asta Kiseleff, singurul care supravieţuişte de atunci şi care e 
încărcat de o întreagă semnificaţie simbolică, culturală, şi probabil că în momentul propunerii respective nu s-a 
avut în vedere acest aspect, îmi vine greu să cred că lucrul acesta poate fi ignorat. La urma urmei, este un punct în 
jurul căruia oraşul s-a dezvoltat aici, în zonă", a mai spus acesta. 
În răspunsul înaintat luni Ministerului Culturii, prin care îşi manifestă opoziţia faţă de ideea înstrăinării a 45% din 
suprafaţa liberă de construcţii a instituţiei, conducerea Muzeului Antipa a prezentat şi argumente legate de 
calitatea de monument istoric a clădirii, în integralitatea sa, de apartenenţa la o zonă construită protejată, 
importanţa spaţiului verde şi nevoia de spaţiu pentru activităţile muzeale. 
Cu un patrimoniu de aproximativ 2 milioane de exemplare şi un număr de vizitatori de 311.639 în anul 2018, 
Muzeul Naţional de Istorie Naturală "Grigore Antipa" este unul dintre cele mai iubite şi vizitate din Bucureşti şi din 
ţară. În acelaşi timp, datorită dezvoltării patrimoniului şi diversificării activităţilor din ultimii 100 de ani, muzeul 
are nevoie de suplimentarea depozitelor pentru colecţiile în continuă creştere, de un spaţiu adecvat pentru 
organizarea de expoziţii temporare de anvergură, dar şi de spaţii noi de expunere, potrivit unui comunicat remis 
MEDIAFAX. 
În perioada recentă, prin Contractul de management nr. 86/18.09.2017 este prevăzută extinderea muzeului 
printr-o construcţie subterană care să păstreze intact spaţiul verde şi care să ofere spaţiile suplimentare de care 
muzeul are nevoie. 
"În acest sens, păstrarea intactă a suprafaţei de teren ce aparţine muzeului este de o importanţă capitală, fiind 
practic garantul existenţei şi dezvoltării Muzeului Naţional de Istorie Naturală «Grigore Antipa»", concluzionează 
reprezentanţii muzeului. 
"Muzeul Naţional de Istorie Naturală «Grigore Antipa» îşi manifestă încrederea că Guvernul va lua în consideraţie 
necesitatea păstrării parcului actual şi a extinderii spaţiilor muzeului, fără afectarea spaţiului verde", se mai arată 
în comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Fără "pile și relații" la angajările în spitale. Concursurile pentru ocuparea posturilor vacante vor fi organizate 
centralizat, la nivel regional 
Nu se vor mai face angajări pe pile în spitale! Cel puțin asta vrea Ministerul Sănătăţii, care a decis să schimbe 
regulile pentru medici, asistenţi, farmacişti şi moaşe. Concursurile nu vor mai fi organizate de fiecare unitate 
medicală în parte, ci centralizat, pe regiuni. Ministrul crede că, astfel, vor fi eliminate suspiciunile care planează în 
acest moment asupra acestor angajări în sistemul de sănătate. 
Cine vrea un post de medic sau de asistentă într-un spital trebuie să susțină examinarea în unitatea respectivă. 
Astfel că nu puţine au fost dăţile în care au apărut suspiciuni că sunt angajaţi apropiaţi ai managerilor ori ai 
doctorilor. 
Ministerul Sănătăţiii vrea ca aceste concursuri pentru ocuparea posturilor vacante să se organizeze centralizat, la 
nivel regional, și să curețe astfel spitalele de "pile și relații". 
Concret, vor fi înfiinţate 8 centre regionale. 
Direcţiile de Sănătate Publică din acele zone vor prelua de la spitale posturile vacante şi vor organiza concursurile 
o dată pe trimestru. 
Pe site-urile DSP-urilor vor fi publicate în jur de 2.000 de teste grilă. La examen, concurenţii vor primi aproximativ 
50. 
Ministerul vrea ca aceste concursuri să fie înregistrate audio-video, însă cu acordul candidaţilor. 
Personalul auxiliar va fi angajat în continuare pe bază de concurs, de către fiecare spital. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Grupurile de producători au la dispoziție, începând de astăzi,  
peste 13 milioane de euro prin PNDR 2020 
Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale lansează astăzi, 26 iunie 2019, o nouă sesiune de primire a cererilor 
de finanțare pentru înființarea și funcționarea grupurilor de producători în sectorul agricol și în cel pomicol, prin 
submăsurile 9.1 și prin 9.1a din cadrul Programului Național de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 (PNDR 2020). 
Sesiunea se desfășoară în perioada 26 iunie 2019, ora 9:00 – 30 septembrie 2019, ora 16:00, iar alocarea 
financiară anuală este de 7.729.354 euro pentru submăsura 9.1 „Înființarea grupurilor de producători în sectorul 
agricol” și de 5.300.811 euro pentru submăsura 9.1a „Înființarea grupurilor de producători în sectorul pomicol”. 
Pragul minim al punctajului pe care trebuie sa îl întrunească o cerere de finanțare pentru depunere este de 10 
puncte. 
„Lansăm azi o nouă sesiune de depunere a proiectelor de investiții dedicată grupurilor de producători, cu o alocare 
financiară anuală de peste 13 milioane de euro pentru sectoarele agricol și pomicol. Sprijinul financiar acordat prin 
PNDR 2020 este direcționat pentru a susține înființarea și funcționarea grupurilor de producători, astfel încât să se 
poată asigura valorificarea în comun a produselor agricole ale membrilor, dar și integrarea pe piaţă a 
producătorilor primari prin adaptarea producţiei acestora la cerinţele pieţei şi comercializarea în comun a 
producţiei lor. De asemenea, fondurile pe care le punem acum la dispoziția fermierilor pot fi utilizate pentru a 
asigura îmbunătăţirea performanţelor generale şi creşterea veniturilor generate de exploataţiile agricole și pentru 
crearea şi promovarea lanţurilor scurte de aprovizionare.” a precizat Directorul general al AFIR, Adrian CHESNOIU.  
Sprijinul public acordat este 100% nerambursabil şi nu poate depăşi suma maximă de 100.000 euro/an și 10% din 
valoarea producţiei comercializate în primii cinci ani de la recunoaștere. Sprijinul, acordat în baza unui plan de 
afaceri, este forfetar, degresiv, plătit în tranșe anuale, pentru o perioadă care nu poate depăși 5 ani de la data la 
care grupul de producători a fost recunoscut. 
Cererile de finanțare se depun on-line pe pagina de internet a Agenției, www.afir.info, până în data de 30 
septembrie 2019, ora 16:00 sau până la epuizarea fondurilor disponibile. Pentru întocmirea documentației 
necesare obținerii finanțării, solicitanții de fonduri nerambursabile au la dispoziție Ghidul solicitantului care poate 
fi consultat gratuit pe site-ul Agenției, la secțiunea Investiții PNDR. 
(Sursa: afir.info) 
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 Procucătorii de carne de porc se REVOLTĂ: Autoritățile române NU se implică, CE nu va relaxa restricțiile 
privind comerțul 
Implicarea autorităţilor române responsabile cu stoparea evoluţiei Pestei Porcine Africane (PPA) în România este 
insuficientă şi ineficientă, iar în acest sens Comisia Europeană (CE) nu va relaxa restricţiile privind comerţul cu 
carne de porc în ţara noastră, atrag atenţia reprezentanţii Asociaţiei Producătorilor de Carne de Porc din România 
(APCPR). 
Asociaţia precizează că s-a adresat oficialilor din domeniul sănătăţii animale de la Comisia Europeană şi a solicitat 
analiza situaţiei fermelor comerciale de creştere a porcilor şi adoptarea de măsuri de relaxare a interdicţiilor de 
mişcare a porcilor şi cărnii de porc, aplicate în mod excesiv în România şi care afectează grav piaţa naţională. 
Potrivit unui comunicat al asociaţiei transmis, miercuri, AGERPRES, în răspunsul forului european se menţionează 
foarte clar că misiunile de audit, desfăşurate în perioada 2017-2019, au identificat riscuri mari de transmitere a 
PPA din România către alte state membre ale Uniunii Europene (UE), din cauza măsurilor insuficiente şi ineficiente 
luate de către autorităţi pentru exploataţiile non-comerciale şi gospodăriile populaţiei. 
Măsurile la care fac referire oficialii europeni vizează: identificarea, înregistrarea şi evidenţa animalelor şi a 
produselor din carne de porc, controlul mişcărilor de animale şi a produselor din carne de porc, a mijloacelor de 
transport şi a persoanelor, măsurile scăzute de biosecuritate, precum şi lipsa unui plan de acţiune cu termene 
concrete privind prevenirea, eradicarea şi controlul PPA în conformitate cu legislaţia europeană şi cu 
recomandările misiunilor de audit, în special noi proiecte legislative naţionale de clasificare a fermelor, 
biosecuritate şi controlul circulaţiei porcinelor. 
Statisticile APCPR arată că producţia de carne de porc din România a scăzut cu 7%, în primul trimestru al acestui 
an, faţă de aceeaşi perioadă din 2018. În schimb, importurile de carne de porc au crescut cu 17% raportat la 
aceeaşi perioadă. 
Virusul Pestei Porcine Africane a decimat până în prezent, în România, 365.595 de animale, cele mai multe (peste 
82%) în exploataţiile comerciale. 
Datele Autorităţii Naţionale Sanitară Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA) relevă că, până la data 
de 16 mai 2019, au fost despăgubiţi 8.643 de proprietari, valoarea totală a plăţilor fiind de 251,8 milioane de lei. 
Virusul era prezent în 84 de localităţi din 16 de judeţe, cu un număr de 397 de focare, dintre care 10 în exploataţii 
comerciale. 
La nivel naţional, au fost stinse, până la acea dată, 853 de focare. 
Prezenţa virusului PPA în ţara noastră a fost semnalată pentru prima oară pe data de 31 iulie 2017, în judeţul 
Satu-Mare. 
ANSVSA face precizarea că pesta porcină africană nu afectează oamenii, neexistând nici cel mai mic risc de 
îmbolnăvire pentru oameni, acest virus având, însă, impact la nivel economic şi social. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Se anunță PROTEST de AMPLOARE - Actorii ies în stradă, după reducerile de fonduri: 'Cultura e aruncată la 
gunoi de către PSD' 
Președintele Comisiei de cultură, Gigel Știrbu, critică disprețul oficialităților din Ministerul Culturii și Primăria 
București pentru disponibilizările din teatrele românești: "Cultura e aruncată la gunoi de către PSD". Un protest al 
artiștilor a fost anunțat pentru duminică, în fața Guvernului, conform Mediafax. 
Un eveniment "Im-protest în Piața Victoriei (chemăm toți artiștii în stradă)" a fost anunțat pentru duminică, la ora 
18.00, în fața Guvernului, de mai mulți artiști, printre care se numără Maria Obretin, Vitalie Bichir, István Téglás, 
dar și dansatori ca Ioana Marchidan și Cosmin Manolescu. 
Într-un comunicat dat publicității, președintele Comisiei pentru cultură, arte, mijloace de informare în masă din 
Camera Deputaților, Gigel Știrbu, reacționează la recentele disponibilizări din teatrele românești, fie că este vorba 
despre instituții din subordinea Ministerului Culturii ori despre teatre coordonate de Primăria Capitalei. "Când nu 
aduce beneficii electorale, cultura e aruncată la gunoi de către PSD", spune Gigel Știrbu. 
"Nu erau de ajuns apelurile din presă ale marilor artiști ai teatrelor românești că nu au fost plătiți de câteva luni 
pentru spectacolele lor, pentru că nu ar fi obținut un buget suficient de mare de la Primăria Capitalei. Acum, 
«chiar înainte de vacanța de vară, li s-a desfăcut contractele de muncă a 50 de angajați ai Teatrului Național 
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București» care se ocupau de proiecții, sunet, lumini, activități fără de care teatrul nu poate functiona, iar multe 
spectacole nu vor mai putea avea loc, după cum a declarat actorul Marius Manole. În pofida acestora, au fost 
păstrați în TNB zeci de oameni inutili, singura «calitate» a lor fiind că au fost angajați de către PSD! În concluzie, 
PSD face ce știe mai bine: înțesează și păstrează oameni servili în toate instituțiile publice, necontând valoarea 
oamenilor angajați în prodigioasele instituții de cultură. Aceste concedieri sau neplăți ale prestațiilor actorilor au 
avut loc în contextul în care atât Guvernul, cât și Primăria Capitalei au tăiat bugetul institutiilor culturale. Concret, 
Ion Caramitru, managerul general al TNB, a declarat ca, în anul 2019, bugetul pentru bunuri si servicii a scăzut cu 2 
milioane de lei. S-a ajuns la situația gravă ca actorii independenți au ajuns să își cerșească drepturile legale de a fi 
plătiți pentru munca lor și să semnaleze, disperați, în presă, că nu primesc vreun răspuns de la autoritățile 
centrale abilitate", scrie deputatul Gigel Știrbu. 
Deputatul acuză partidul din spatele primarului general și al ministrului Culturii de lipsă de interes pentru acest 
domeniu în afara campaniei electorale: "iar se dovedește, ca și în anii trecuți, că domeniul cultural nu reprezintă o 
prioritate pentru PSD! Doamna Gabriela Firea ne demonstrează că domeniul cultural e bun numai atunci când îi 
aduce capital de imagine! Nu ne mai conving lacrimile ei de crocodil, când realitatea este că a dus primăria 
capitalei în faliment din cauza incapacității ei de a administra și de a direcționa banii publici pe contracte cel puțin 
dubioase (exemplul achiziționării autobuzelor turcești de două ori mai scumpe decât mijloacele de transport în 
comun fabricate în România, dar la fel de performanțe). Mai mult decât atât, este de-a dreptul revoltător că 
principalul responsabil cu bunul mers al lucrurilor la nivelul Ministerului Culturii și Identității Naționale, adică 
domnul Daniel Breaz, nu dă vreo explicație sau nu se străduiește să gasească soluții la problemele cu care se 
confruntă teatrele și actorii noștri. A devenit o practică obișnuită pentru dl Breaz, politica de a băga capul în nisip, 
asemenea struțului", se arată în comunicat. 
Președintele Comisiei de cultură solicită de urgență o întâlnire a miniștrilor Finanțelor, Culturii și a primarului 
Capitalei pentru a debloca această situație din domeniul cultural românesc: "Altfel, veți fi vinovați de dezastrul din 
cultura românească și de regresul care s-a înregistrat la nivelul întregului sistem, din cauza incompetenței 
guvernării din ultimii ani!". 
"Ce se petrece acum în teatre nu se cheamă concedieri masive, ci destabilizare", a scris pe Facebook actrița 
Dorina Chiriac. 
Este vorba despre "54 tehnicieni din TNB. 31 tehnicieni din ArCub. Sute de actori colaboratori neplătiți de atâtea 
luni în absolut toate teatrele. Teatre aflate în faliment. Festivaluri rase complet. Proiecte înghețate. Toate astea 
înseamnă vieți puse în pericol. Concedierea unui singur om afectează existența celor de care depinde încadrarea 
lui în muncă. Familii afectate, colegi rămași afectați de faptul că nu își pot continua activitatea cu echipe știrbite 
masiv. Lovitură? Da. De ce nu există conștientizare în opinia publică? Pentru că societatea noastră nu înțelege 
importanța manifestării culturale în viața sa. Nu găsește importantă spiritualitatea sa individuală hrănită prin 
teatru. Teatrul nu e o nevoie imediată. Arta nu e o utilitate. Arta e despre sinele omului, iar asta e ceva ignorat de 
mai bine de o sută de ani", a scris actrița. 
La finalul unui spectacol istoric, "Viforul", actorii Teatrului Național au apărut pe scenă purtând banderole în semn 
de protest pentru situația din TNB. 
"Purtăm aceste banderole, după cum vedeți, pe mâini. Ne cerem scuze scenografilor că nu am anunțat că o să 
stricăm costumul. E forma noastră de protest pentru ce se întâmplă în momentul ăsta în cultura noastră și ce se 
întâmplă în țara noastră. După cum ştiţi, s-au tăiat foarte mulţi bani de la teatre şi de peste tot de unde se face 
artă. Poate că ăsta e și un scop ascuns. Dar nu ar fi atât de groaznic că am primit doar 30% din buget și că nu mai 
putem face nicio producție, asta nu înseamnă nimic, pe lângă faptul că ieri, 50 din colegii noştri au fost daţi afară. 
Sigur, că noi suntem aici ca să ne vedem, dar în spatele nostru sunt foarte mulți oameni care muncesc pentru noi, 
oameni fără de care acest teatru nu ar funcţiona, oameni pentru care teatrul înseamnă la fel de mult ca și pentru 
noi. Cincizeci de oameni au fost dați afară, li s-a desfăcut contractul de muncă înaintea vacanței de vară. Rugăm, 
pe această cale, dacă ne aude cineva, de la Ministerul Culturii și toți cei implicați care îi pot ajuta pe acești 
oameni, să deblocheze acele posturi. Sunt posturi care există și, dacă s-ar debloca acele posturi, acești oameni ar 
putea fi angajați. Pentru teatru nu ar costa mare lucru, ar fi în regulă pentru toată lumea, Ministerul Culturii, 
Guvernul României. Altfel, să știți că Teatrul Național este blocat. Fără aceşti oameni nu mai funcţionează nicio 
sală. «Pădurea spânzuraţilor», multe spectacole, nu vor mai putea avea loc pentru că au fost daţi afară oameni 
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care se ocupau de videoproiecţii, de sunet, de lumini. Fără acești oameni, teatrul nu o să poată funcționa, noi n-o 
să putem funcţiona fără ei", a fost şi apelul lui Marius Manole, după spectacolul "Viforul", din finalul stagiunii, pe 
scena TNB. 
La rândul său, Mihai Călin a vorbit la finalul ultimei reprezentații din stagiune cu spectacolul "Orchestra Titanic": 
"Vă așteptăm din septembrie în noua stagiune a Teatrului Național. Voiam să vă spunem și să tragem un semnal 
de alarmă, prin dumneavoastră și prin alte metode, direcției Teatrului Național, Ministerului Culturii, Ministerului 
de Finanțe și primului ministru al României, că ne aflăm într-o situație foarte grea care riscă să devină dramatică. 
De două zile, nu știm lucrurile în detaliu, dar probabil, din cauza unor tăieri de buget în cultură situația a devenit 
foarte grea și colegii noștri, 55 de oameni din corpul tehnic al Teatrului Național, care sunt angajați colaboratori 
printr-o firmă externă sunt dați afară". 
Miercuri, și regizorul Radu Afrim anunța, într-un mesaj publicat pe Facebook: "Azi au fost dați afară din Teatrul 
Național București zeci de tehnicieni (mașiniști, luminiști, oameni de la sunet, video, cabiniere, recuziteri etc). 
Adică fix oamenii necesari facerii și păstrarii unor spectacole (într-un teatru cu 6 săli). Există în TNB zeci de oameni 
inutili despre care de câte ori întreb «cu ce se ocupa asta?» nimeni nu știe să-mi răspundă. Sunt sigur că de 
aceștia nimeni nu s-a atins. Așa cum nu s-a atins nici de actorii angajați care nu joacă de ani de zile nimic, dar iau 
salarii uriașe. Sistemul nu e ok, nu e ok deloc, sunt sigur ca infecția asta se va extinde și la celelalte teatre, deja e 
dificil de tot să scoți în România un spectacol de care să nu-ți fie rușine din punct de vedere tehnic, care să sune și 
să arate cât de cât european. Ce e de făcut? Pe cine interesează?". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ana Birchall a STINS conflictul ISCAT în mandatul lui Tudorel Toader - Angajații din penitenciare au primit bani 
pentru orele suplimentare 
Ministrul Justiției, Ana Birchall, a stins un vechi conflict cu angajații din penitenciare. 
"Administraţia Naţională a Penitenciarelor a efectuat plata reprezentând drepturile salariale restante pentru orele 
suplimentare, lucrătorilor din sistem, prestate în luna ianuarie a anului în curs, într-un procent de aproximativ 
55%. 
Plata efectuată reprezintă rezultatul discuţiilor dintre Guvernul României, Ministerul Justiţiei, Ministerul 
Finanţelor Publice şi Sindicatele lucrătorilor din penitenciare, din data de 22 mai 2019, reprezentând un 
angajament ferm al ministrului justiţiei, Ana BIRCHALL, pentru găsirea celor mai bune soluţii pentru rezolvarea 
problemelor apărute în activitatea lucrătorilor din penitenciare în ultima perioadă. 
Ministerul Justiţiei salută adoptarea în Camera Deputaţilor, cameră decizională, a statutului poliţistului de 
penitenciare, în ziua de 26.06.2019, o lege atât de mult aşteptată, de peste 7 ani de zile, legea fiind trimisă spre 
promulgare", transmite ANP. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul a mărit, din nou, o taxă: Cum vrea să reducă poluarea. Cât va costa de acum o pungă de plastic 
Guvernul a aprobat, la propunerea Ministerului Mediului, un proiect de ordonanță privind modalitatea de 
gestionare a ambalajelor și a deșeurilor de ambalaje. Una dintre principalele modificări se referă la majorarea 
cuantumului eco-taxei pentru pungile din plastic de la 0,10 lei, la 0,15 lei, informează MEDIAFAX. 
”Această măsură este una esențială pentru reducerea consumului de pungi de plastic, produse care au un impact 
devastator asupra mediului, la nivel planetar. Iată că, dacă anul trecut am interzis pungile din plastic subțire cu 
mâner, acum venim cu măsuri noi pentru a determina comercianții și populația să aleagă măsuri alternative. Sunt 
vizate, în primul rând, acele pungi din plastic foarte subțire fără mâner, pe care le găsim disponibile gratuit, de 
obicei, la raioanele de fructe și legume, si pe care, ulterior, le reîntâlnim în natură. Nu putem asista pasivi la 
distrugerea ecosistemelor și trebuie, deci, să acționăm”, a declarat Grațiela Gavrilescu, viceprim-ministru și 
ministrul Mediului. 
În afară de creșterea cuantumului eco-taxei, noile prevederi obligă taxarea oricărui tip de pungi din plastic, 
indiferent de grosimea sau forma lor. Sunt exceptate de la plată alternativele ecologice (biodegradabile și 
compostabile), ca de exemplu produse din amidon sau celuloză. 
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O noutate importantă vizează unitățile administrativ-teritoriale care nu au organizat serviciul public de 
salubrizare. Astfel, s-a propus un sistem de impunere, în acord cu evoluția indicatorilor de generare a deșeurilor 
municipale (kg/locuitori/zi) prevăzuți în Planul Național de Gestionare a Deșeurilor pentru anii 2019 și 2020, care 
au fost multiplicați cu numărul de zile calendaristice din anul de raportare. 
Unitățile administrativ-teritoriale care nu au organizat serviciul public de salubrizare vor plăti contribuția de 50 
lei/tonă pentru întreaga cantitate de deșeuri municipale estimate ca fiind generate potrivit indicilor prevăzuți în 
Planul Național de Gestionare a Deșeurilor, respectiv de 233 kg/locuitor/an în mediul urban și 105 kg/locuitor/an 
în mediul rural. 
"Această măsură va conduce la stimularea organizării serviciului de colectare la nivelul U.A.T.-urilor pentru 
asigurarea îndeplinirii obiectivului anual de reducere a cantităților de deșeuri eliminate prin depozitare din 
deșeurile municipale. În plus, actul normativ prevede modificarea contribuției de la 3% la 2% aferentă veniturilor 
obţinute de către deținătorul deşeurilor, persoană fizică sau juridică, realizate din vânzarea tuturor deșeurilor", se 
arată în comunicataul remis MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Austeritate totală la Primăria Capitalei: Consiliul General reduce drastic bugetul pentru instituții cheie 
Consilierii municipali se vor întruni miercuri, de la ora 11,00, într-o şedinţă pe a cărei ordine de zi figurează 88 de 
proiecte de hotărâre, printre care se numără şi cel referitor la diminuarea bugetului municipiului Bucureşti pe 
anul 2019 cu 608 milioane lei. 
Conform proiectului de rectificare bugetară, reducerea cea mai semnificativă apare la capitolul 'Energie termică', 
subvenţiile pentru acoperirea diferenţelor de preţ şi tarif urmând să fie diminuate cu 300 de milioane de lei, de la 
un total de 800 de milioane.  
* Bugetele a 19 companii municipale, totalizând peste un miliard de lei, vor fi din nou supuse dezbaterii miercuri, 
după ce în şedinţa din 30 mai au fost respinse. Dintre cele 19 companii, cele mai importante bugete sunt 
prevăzute la: Compania Municipală Străzi, Poduri şi Pasaje (343,6 milioane lei), Compania Municipală Consolidări 
(214,7 milioane lei) şi Compania Managementul Traficului (100,9 milioane lei).  
* De asemenea, pe ordinea de zi sunt patru proiecte care vizează confirmarea hotărârilor de înfiinţare a: 
Companiei Municipale Consolidări SA, Companiei Municipale Eco Igienizare Bucureşti SA, Companiei Municipale 
Iluminat Public Bucureşti SA, Companiei Municipale Parking Bucureşti SA şi de delegare a gestiunii serviciului 
public privind parcajele aparţinând domeniului public şi privat al Municipiului Bucureşti către Compania 
Municipală Parking Bucureşti SA, precum şi de modificare şi completare a Contractului de delegare a gestiunii 
serviciului public privind parcajele aparţinând domeniului public şi privat al Municipiului Bucureşti.  
* Consilierii generali vor decide şi referitor la un proiect privind majorarea capitalului social al Societăţii de 
Transport Bucureşti prin aportul în natură al unui teren de circa 34.700 mp, unde se află Depoul Victoria, şi 
relocarea activităţii Depoului Victoria pe amplasamentul actualului Depou Titan.  
* Consilierii municipali vor dezbate un proiect de hotărâre privind ridicarea, transportul, depozitarea şi eliberarea 
vehiculelor staţionare neregulamentar pe partea carosabilă a drumurilor publice care fac parte din reţeaua 
principală de străzi a municipiului Bucureşti.  
* Un alt proiect vizează tarifele de exploatare a parcajelor publice de utilitate generală din municipiul Bucureşti, 
precum şi zonificarea de aplicare a acestora. "Noul proiect de hotărâre stabileşte proceduri mai eficiente de 
administrare a parcajelor publice de utilitate generală, cu moduri de încasare a tarifelor de exploatare ce acoperă 
toate necesităţile utilizatorilor", prevede expunerea de motive a proiectului.  
* CGMB are în atenţie şi un proiect de hotărâre privind posibilitatea ca bucureştenii să împrumute trotinete 
electrice pentru o perioadă scurtă de timp. Proiectul menţionează că urmează să fie aprobat un acord de 
cooperare între Municipiul Bucureşti şi WOLF-E RIDES SRL legat de implementarea unui proiect-pilot de transport 
alternativ de tipul Electric Scooter Sharing.  
* Un alt proiect stipulează declanşarea procedurilor de expropriere pentru imobilele de pe amplasamentul lucrării 
privind supralărgirea unor tronsoane din şoseaua Berceni. Este menţionată ca justă despăgubire pentru 
suprafeţele de teren şi construcţiile expropriate suma de 5.870.614,74 lei.  
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* CGMB va decide şi cu privire la un proiect referitor la refacerea căii de rulare a tramvaielor în intersecţia dintre 
şoselele Petricani şi Fabrica de Glucoză, costul fiind peste 4 milioane de lei.  
* Pe ordinea de zi figurează două proiecte privind două hale de ITP. Pentru "Amenajare hală destinată efectuării 
ITP autobuze la autobaza Alexandria", valoarea totală cu TVA a investiţiei se ridică la aproape 2,4 milioane de lei. 
Pentru "Extindere şi amenajare hală destinată efectuării ITP la autovehiculele articulate cu lungimea de 18 m, bd. 
Theodor Pallady, nr. 64, sector 3, Bucureşti (Autobaza Titan)", valoarea totală cu TVA a investiţiei depăşeşte peste 
5,8 milioane lei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 ALERTĂ - Dăncilă a pus capăt scandalului: Guvernul adoptă OUG care permite funcționarea Uber sau Bolt 
Premierul Viorica Dăncilă a anunțat că Guvernul va adopta, în ședința de marți, ordonanța de urgență care 
reglementează serviciile alternative de transport. Actul normativ a fost și săptămâna trecută pe ordinea de zi a 
Executivului, ca primă lectură. 
„Astăzi (marți-n.r) adoptăm proiectul de act normativ privind reglementarea serviciilor alternative de transport de 
persoane, prin intermediul unor aplicații digitale. Un proiect pe care l-am discutat săptămâna trecută, în prima 
lectură. Vom stabili o formulă care să asigure transportul pasagerilor în condiții de siguranță și care să încurajeze 
concurența, astfel încât cetățenii să poată aopta pentru servicii de cât mai bună calitate”, a declarat Viorica 
Dăncilă, la începutul ședinței de Guvern. 
Viorica Dăncilă a adăugat că soluția avută în vedere prin adoptarea unei ordonanțe de urgență privind 
ridesharingul va asigura transportul pasagerilor și încurajarea concurenței loiale. 
Premierul a mai spus că autorizarea administrativă va fi valabilă pe o perioadă de trei ani pentru platformele 
digitale, cât și pentru operatorii de transport alternativ. 
Proiectul de OUG privind reglementarea platformelor de ridesharing a fost, săptămâna trecută, în primă lectură în 
ședința de Guvern. 
Noul proiect de ordonanță de urgență pentru Uber, Clever go și Taxify (Bolt) nu mai prevede ca mașinile să nu fie 
mai vechi de cinci ani, vechimea fiind crescută la 15 ani. Se va accepta achitarea cursei conform calculelor 
platformei, prin GPS, fără a fi verficată metrologic – ceea ce nu va fi valabil pentru taxiuri, arată transportatorii, 
care precizează că se va admite tariful dinamic, ceea ce înseammnă că la orele de maximă aglomerație ar putea 
depăși 30 lei/km, așa cum au declarat chiar reprezentanții Uber. 
Aproximativ 300 de taximetriști au protestat, marți, în Piața Constituției, faţă de proiectul de ordonanţă privind 
activitatea de ridesharing, despre care spun că e o formă mascată de a face concurență neloială taximetriștilor, cu 
nerespectarea mai multor legi în vigoare. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Apărării recunoaște că România este INCAPABILĂ să rezolve situația cimitirului din Valea Uzului: 
Apelează la mediere internațională 
Ministrul Apărării Naţionale, Gabriel Leş, a declarat joi că situaţia Cimitirului de la Valea Uzului trebuie rezolvată 
prin dialog, la nivel diplomatic, el opinând că în câteva săptămâni ar trebui să existe o soluţie în acest caz potrivit 
Agerpres. 
MApN a informat că o întâlnire de lucru la nivel de experţi între reprezentanţii părţii române şi cei ai părţii ungare 
a avut loc miercuri la Bucureşti şi a vizat analizarea aspectelor de interes comun cu privire la morminte şi opere 
comemorative de război.  
"Aceste discuţii au început în acest moment pe Valea Uzului şi le vom duce cât de repede se poate. Este o 
chestiune care trebuie rezolvată prin dialog, la nivel diplomatic. Odată începute aceste discuţii, părerea mea este 
că e o chestiune de câteva săptămâni să vedem care va fi soluţia găsită şi dacă până la urmă o să ajungem la ceea 
ce am propus noi în acest moment - preluarea în administrarea Ministerului Apărării Naţionale a acestui cimitir - 
sau nu. (...) Nu pot lansa un termen până la care vom termina documentele pentru a face preluarea aceasta", a 
precizat joi, pentru AGERPRES, Gabriel Leş.  
Potrivit acestuia, urmează ca echipele de experţi să se deplaseze la Valea Uzului.  
"A fost o întâlnire la nivel de secretari de stat în această săptămână. (...) Am fost informat de secretarul de stat 
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(Nicolae Nasta - n.r.) că dialogul a decurs în condiţii normale şi urmează mai departe la nivel de experţi să vedem 
exact care vor fi soluţiile pe care le vom găsi, vor fi inclusiv deplasări la faţa locului cu echipele", a precizat 
ministrul Apărării.  
Conform MApN, pe agenda întâlnirii de lucru la nivel de experţi între reprezentanţii părţii române şi cei ai părţii 
ungare s-a aflat şi problema Cimitirului eroilor de la Valea Uzului, necropolă de război cu caracter multinaţional. 
"Părţile au subliniat importanţa unei comunicări deschise şi pragmatice, fără accente emoţionale, în consonanţă 
cu valorile europene şi euroatlantice şi cu Parteneriatul strategic dintre România şi Ungaria, care poate duce la 
rezolvarea situaţiilor de orice natură şi poate aplana eventualele neînţelegeri. În acest sens, s-a convenit 
deplasarea, la o dată stabilită de comun acord, a unei comisii alcătuite din reprezentanţii tuturor statelor care au 
morţi de război înhumaţi în Cimitirul eroilor de la Valea Uzului pentru realizarea unei cercetări pe întreaga 
suprafaţă a necropolei de război, plecând de la datele evidenţiate de documentele de arhivă deţinute de părţile 
implicate", a arătat MApN într-un comunicat de presă.  
Ministerul Apărării a menţionat că partea română a informat-o pe cea ungară cu privire la procesul de analiză 
derulat în prezent în vederea preluării în administrare a Cimitirului eroilor de la Valea Uzului, inclusiv din 
perspectiva faptului că în această necropolă sunt înhumaţi militari de mai multe naţionalităţi.  
"În cadrul discuţiilor s-au mai realizat informări reciproce privind derularea de proiecte de restaurare/ amenajare 
a unor monumente şi cimitire ale eroilor, precum şi privind starea de întreţinere a unor obiective comemorative 
de interes, aspecte ce vor fi analizate şi concretizate, ulterior, în conformitate cu prevederile Acordului bilateral în 
domeniul mormintelor de război", a precizat MApN.  
Şefii celor două delegaţii au exprimat dorinţa continuării colaborării între România şi Ungaria în domeniul 
comemorării morţilor de război şi cel al îngrijirii mormintelor şi operelor comemorative de război dedicate 
acestora. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Miniştri din ţări UE vor participa la exerciţii de contracarare a atacurilor hibride 
Miniştri din state ale Uniunii Europene vor participa, în următoarele luni, la o serie de exerciţii comune pentru 
îmbunătăţirea capacităţilor de reacţie la atacuri de tip hibrid, de genul acţiunilor cibernetice şi campaniilor vizând 
dezinformarea. 
Ministrul finlandez de Externe, Pekka Haavisto, a anunţat joi că miniştrii de Interne şi de Finanţe din statele 
Uniunii Europene vor primi sarcini de a reacţiona la scenarii fictive în cursul unor reuniuni care se vor desfăşura în 
Helsinki în iulie şi septembrie. Astfel, miniştrii ar urma să deprindă cunoştinţe pentru a coordona mai bine 
ripostele la situaţii de criză. 
"De obicei, autorităţile militare şi civile pot, în situaţii de criză, să facă doar ceea ce au deprins la sesiunile de 
pregătire. Vrem ca Uniunea Europeană şi statele membre să consolideze capacităţile de prevenire şi reacţie la 
ameninţări hibride", a explicat Pekka Haavisto, potrivit agenţiei Associated Press. 
Ameninţările hibride se referă la o serie de strategii care includ difuzarea de ştiri false pentru subminarea 
credibilităţii, precum şi lansarea de atacuri cibernetice asupra reţelelor energetice şi de telecomunicaţii. Rusia a 
fost acuzată în mod frecvent de astfel de atacuri, dar Administraţia de la Moscova a respins acuzaţiile. 
(Sursa: Mediafax) 
 
Conferinţă pe tema provocărilor industriei IT&C din România, organizată vineri la sediul CCIB 
Ministrul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale, Alexandru Petrescu, este aşteptat, vineri, să deschidă 
conferinţa cu tema ''Provocări pentru industria IT&C din România'', organizată la sediul Camerei de Comerţ şi 
Industrie a Municipiului Bucureşti (CCIB). 
"În pofida unor predicţii care anunţă încetinirea creşterii economiei mondiale în 2019, presiunea exercitată de 
inovaţiile din domeniul IT&C şi de planurile asumate de marii jucători globali va determina companiile să-şi 
continue investiţiile şi repoziţionările organizaţionale, generând o creştere globală a industriei IT de 4-6%. Chiar 
dacă instabilitatea politică şi fiscală a indus un oarecare pesimism în mediul de afaceri românesc, creşterea va fi 
continuă şi în acest an, susţinută de exporturi. Această tendinţă se poate observa şi din previziunile diviziei de 
software a Deutsche Bank cu privire la sectorul IT&C din România, care anticipează o nouă dublare a contribuţiei 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
la PIB a acestor industrii până în anul 2025, de la 6% la 12%", notează organizatorii. 
Potrivit agendei dezbaterilor, printre cei invitaţi se află Gabriela Mechea, director executiv al Asociaţiei Patronale 
a Industriei de Software şi Servicii (ANIS), şi Nicolae Oacă, consultant independent al pieţei telecom.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 #romania2019.eu Iaşi: Peste 200 de participanţi din 33 de ţări la conferinţa ''Săptămâna Regiunilor Inovatoare 
din Europa'' 
Cea de-a zecea ediţie a conferinţei "Săptămâna Regiunilor Inovatoare din Europa" se derulează în aceste zile la 
Iaşi sub tema sugestiv intitulată "Explorează! Creează. Inovează în regiunea ta". 
La eveniment participă peste 200 de participanţi din 33 de ţări, aceştia reprezentând universităţi, centre de 
cercetare şi inovare, clustere, ministere şi agenţii guvernamentale, organizaţii de dezvoltare regională, 
antreprenori şi asociaţii profesionale. 
Conferinţa "Săptămâna Regiunilor Inovatoare din Europa" (WIRE X 2019) se axează pe trei concepte cheie: a 
explora, a crea şi a inova, şi încurajează totodată schimbul de cunoştinţe şi căutarea de soluţii practice pentru o 
transformare economică sustenabilă prin intermediul cercetării şi inovării. 
WIRE X 2019 reprezintă principalul forum politic european de inovare şi dezvoltare regională, oferind factorilor de 
decizie, autorităţilor publice, centrelor de cunoaştere şi întreprinderilor din întreaga Europă o platformă de 
discuţie pe tema practicilor, finanţărilor, provocărilor şi oportunităţilor din domeniul cercetării şi inovării. WIRE X 
oferă participanţilor 3 zile de seminarii, mese rotunde şi ateliere de lucru, susţinute cu peste 60 de lectori cu 
expertiză consistentă la nivel global. 
Invitatul special al evenimentului este Signe Ratso, reprezentant al Comisiei Europene şi director general adjunct 
al Direcţiei Generale pentru Cercetare Tehnologie şi Inovaţie de la Bruxeles. 
"În această dimineaţă am avut ocazia să discutăm despre actualul program financiar Orizont 2020, dar şi despre 
noile oportunităţi oferite de Horizon Europe, un program ambiţios care are un buget de 100 miliarde de euro, 
care se va concentra foarte mult pe rolul cetăţenilor şi comunităţilor în inovare. Încă o noutate este abordarea 
sub forma unei misiuni care să producă un impact prin inovare, asupra economiei, societăţii şi cetăţenilor. Aceste 
misiuni se vor îndrepta spre teme precum cancerul, smart city, îmbunătăţirea solului sau oceane mai curate. 
Efortul va fi dirijat astfel încât să aibă impact pe termen lung asupra economiei, asupra societăţii şi asupra 
cetăţenilor. România este deja o ţară de succes în ceea ce priveşte inovarea, are companii inovatoare, a participat 
cu succes la programe. (...) Sunt multe oportunităţi pentru cercetare, inovare. Ele trebuie folosite. Sunt 
oportunităţi oferite de programul actual Orizont 2020 şi de viitorul Horizon Europe", a declarat Signe Ratso. 
Potrivit organizatorilor, conferinţa urmează parcursul de la excelenţă regională la lanţurile valorice europene şi 
globale, încercând să descopere noi legături între nevoile societale şi agenda de cercetare, inovare, precum şi 
între instrumentele de finanţare, cunoaştere şi antreprenoriat. 
"Este un eveniment de referinţă. Sper ca la finalul acestor zile să avem lucruri învăţate şi foarte utile atât pentru 
noi cât şi pentru toţi participanţii. Transformare economică, digitalizare, excelenţă, pieţe globale, ecosisteme 
regionale de inovare şi, bineînţeles, educaţia sunt doar câteva dintre temele pe care le abordăm anul acesta la 
această conferinţă", a declarat Vasile Asandei, director General ADR Nord-Est. 
Conferinţa "Săptămâna Regiunilor Inovatoare din Europa"se desfăşoară la Iaşi în perioada 26-28 iunie. Acesta este 
ultimul eveniment dedicat cercetării şi inovării înscris în calendarul Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii 
Europene.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 A început summitul G20. Donald Trump va avea cel puţin nouă întâlniri bilaterale. Întrevederile cu Vladimir 
Putin şi Xi Jinping, cele mai aşteptate 
Liderii lumii se reunesc vineri şi sâmbătă la Osaka, pentru întâlnirea anuală, la Summitul Grupului Naţiunilor 
Dezvoltate şi Emergente (G20). Discuţiile se vor viza în special comerţul sau schimbările climatice. 
Donald Trump va efectua nouă întâlniri bilaterale în cadrul summitului G20, inclusiv cu preşedintele rus Vladimir 
Putin şi cu preşedintele chinez Xi Jinping. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Donald Trump plănuieşte să se întâlnească, printre alţii, cu prim-ministrul indian Narendra Modi, cu cancelarul 
german Angela Merkel, cu prinţul saudit Mohammed bin Salman şi cu preşedintele turc Tayyip Erdogan. 
De asemenea, preşedintele american se va întâlni şi cu preşedintele rus Vladimir Putin, prim-ministrul australian 
Scott Morrison şi cu prim-ministrul japonez Shinzo Abe, gazda summitului. 

 
Donald Trump va avea o întâlnire oficială cu Xi Jinping în cadrul summitului G20 
Preşedintele american Donald Trump va avea o întâlnire cu omologul său chinez Xi Jinping sâmbătă în cadrul 
Summitul Grupului Naţiunilor Dezvoltate şi Emergente (G20) din Japonia, în cadrul căreia cei doi vor continua 
negocierile comerciale, relatează Reuters. 
Întâlnirea va avea loc sâmbătă dimineaţă, la ora locală 11.30, în Osaka şi va fi una dintre cele mai importante 
discuţii bilaterale din cadrul summitului. 
Larry Kudlow, consilier economic de la Casa Albă, a transmis că întâlnirea dintre cei doi lideri se desfăşoară fără 
precondiţii sau acorduri încheiate înainte. 
Donald Trump, cunoscut pentru faptul că preferă întâlnirile bilaterale în defavoarea discuţiilor multilaterale, va 
avea nouă întâlniri cu lideri mondiali în cadrul summitului G20. 
Preşedintele american se va întâlni şi cu preşedintele rus Vladimir Putin, vineri, la ora locală 14.00. 
Donald Trump şi Shinzo Abe vor purta discuţii comerciale în cadrul summitului G20 
Preşedintele american Donald Trump a declarat vineri că va avea discuţii privind comerţul cu prim-ministrul 
japonez Shinzo Abe, în cadrul Summitul Grupului Naţiunilor Dezvoltate şi Emergente (G20) din Japonia, conform 
Reuters. 
„Vom discuta despre multe lucruri şi vom discuţa mult şi despre comerţ”, a declarat preşedintele american 
Donald Trump. 
Cei doi lideri vor discuta şi despre achiziţiile Japoniei de echipament militar din Statele Unite. 
Shinzo Abe a declarat că întâlnirile frecvente cu Donald Trump, cea mai recentă fiind în luna mai, sunt „o dovadă a 
alianţei puternice dintre Statele Unite şi Japonia”. 
Summitul grupului G20 va avea loc la Osaka, Japonia, în perioada 28-29 iunie. 
(Sursa: Mediafax) 
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